
Brojčani  podaci  o  provedbi
imovinskih  zakona  za  lipanj
2001. godine
Organizacije uključene u Plan provedbe imovinskih zakona (OHR,
OESS,  UNHCR,  UNMIBH  i  CRPC)  najavile  su  da  je  sa  krajem
mjeseca lipnja provedba imovinskih zakona u cijeloj BiH je
porasla na 29%, što predstavlja porast od gotovo 2% od kraja
mjeseca svibnja. U Federaciji je riješeno 38% predmeta (porast
u  provedbi  od  1,7%);  U  Republici  Srpskoj  je  riješeno  19%
predmeta (porast u provedbi od 1,6%); a u Distriktu Brčko
riješeno je 22% predmeta (porast u provedbi od samo 1,3%).
Porast  u  stopi  provedbe  i  nadalje  je  daleko  ispod  razine
potrebnog za završetak procesa u razumnom roku.

Stopa provedbe u Federaciji je i dalje u porastu u mnogim
područjima, iako je sveukupna stopa umanjena zbog uporno slabe
provedbe osobito u općinama Mostar Sjever, Mostar Jugozapad,
Mostar Jug, Glamoč i Kupres. U Republici Srpskoj, sveukupna
stopa provedbe i dalje je vrlo nezadovoljavajuća, a osobito
lošom provedbom odlikuju se gradovi Banja Luka, Prijedor, te
cijelo  područje  istočne  RS  (uključujući  Bratunac,  Čajniče,
Foču/Srbinje, Rogaticu, Srebrenicu, Višegrad i Zvornik). Stopa
provedbe  u  Distriktu  Brčko  neprihvatljivo  je  niska.  Niska
stopa  porasta  u  provedbi  imovinskih  zakona  naročito  je
zabrinjavajuća  s  obzirom  da  je  se  u  ljetnoj  sezoni  često
ostvaruje najviše povtrataka. Službenici nadležni za stambena
pitanja se podsjećaju da stambeni uredi treba da budu potpuno
operativni tijekom ljetnih mjeseci.

Pored toga, od lokalnih tijela se traži da poduzmu sve korake
kako  bi  osigurali  striktniju  provedbu  imovinskih  zakona.
Građani koji su u mogućnosti sami riješiti svoje stambene
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potrebe, uključujući i one koji su dobili zemljište za gradnju,
stambeni kredit ili drugi vid stambene pomoći, ne bi trebali
dalje koristiti potraživanu ili napuštenu imovinu. Isto tako,
građani koji nisu uložili zahtjev za povrat svoje prijeratne
imovine ne mogu očekivati da će moći riještiti svoje stambene
potrebe zauzimanjem imovine drugih. Službenici također trebaju
izraditi planove za zatvaranje manjih stambenih ureda, budući
da proces povrata imovine neće trajati neograničeno, te da
sredstva preusmjere na urede s većim brojem zahtjeva. Ove
radnje treba koordinirati s međunarodnom zajednicom na osnovu
radnih planova za svaku općinu.


